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Algemene beschouwingen 

Progressieve Groepering Asten 

Begroting 2024 

 

 

Geachte voorzitter, collega-raadsleden, college, belangstellenden en kijkers en 

luisteraars bij radio SIRIS, 

 

PGA vindt de begroting goed leesbaar en realistisch. In de begroting staan veel 

onderwerpen die binnen het PGA-beleid passen; de gemeente wil investeren in plannen 

die de PGA belangrijk vindt. Tijdens de behandeling van de voorjaarsnota heeft PGA een 

uitgebreide beschouwing gehouden. Veel van onze plannen zien we terug in deze 

begroting. PGA wil een daadkrachtig groenbeleid waarbij we meer bomen planten in de 

gemeente. PGA vindt het belangrijk het erfgoedbeleid te vernieuwen. De Aanpak 

laaggeletterdheid staat hoog op de agenda en de minimaregelingen worden 

geharmoniseerd. Ook timmert Asten aan de weg om kwalitatief goede 

woningbouwplannen van de grond te krijgen. Er zijn veel plannen die op stapel liggen. 

We willen extra aandacht vragen voor woningsplitsing, jongeren, cultuur en lagere 

inkomens.  

 

Duurzaamheid 

Vorig jaar heeft PGA aandacht gevraagd voor duurzaamheid. Met het Strategisch Plan 

Circulair Asten, het groenbeleid en het grondstoffenbeleid legt de gemeente Asten een 

goede basis voor duurzaamheid. Sinds jaren een speerpunt van onze partij. Steeds 

meer aandacht gaat uit naar duurzame en biodiverse maatregelen bij 

nieuwbouwprojecten. Echter, uitbreiding van de netcapaciteit is dringend noodzakelijk 

om een duurzame gemeente te worden. Wat gaat het college hier aan doen? 
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Wonen 

Vorige week heeft de raad een bijeenkomst georganiseerd met inwoners over 

woonoplossingen, waaruit goede ideeën naar voren kwamen. Meerdere personen 

maakten een opmerking over het splitsen van woningen. Er is aan de ene kant een 

groot tekort aan woonruimte, met name voor één- en tweepersoonshuishoudens; aan 

de andere kant zijn er veel inwoners die een te grote woning hebben en die best willen 

delen of splitsen. Ook kan een woning aangepast worden waardoor er twee woonlagen 

komen. Zo kunnen meer woningzoekenden geholpen worden. Wil het college serieus 

kijken naar deze optie tot woningsplitsing? 

 

Almere is wat betreft woonlasten een goed voorbeeld omdat daar de woonlasten van 

de mensen in een huurwoning verlaagd worden. De stukken hebben we reeds naar u 

toegestuurd. Wil het college nagaan of dit idee in Asten ook haalbaar is? 

 

Woonwagenlocatie:  

Asten heeft jarenlang niet geïnvesteerd in een nieuwe woonwagenlocatie. PGA wil graag 

meedenken hoe we ook deze groep inwoners van Asten kunnen bedienen.  

 

Sociaal Domein 

De plannen wat betreft het sociaal domein vallen bij PGA in goede aarde. We zijn 

tevreden over de inkomensondersteuning en we willen toch even herhalen dat er veel 

regelingen zijn en het gevaar bestaat dat mensen inkomensondersteuning missen. We 

benadrukken nogmaals dat proactieve communicatie belangrijk is, kom niet alleen met 

een folder, maar kom ook met de Potjescheck.  

 

Wat betreft laaggeletterdheid ziet PGA een belangrijke taak voor de bibliotheek en 

ONIS. We vinden het van essentieel belang dat ONIS en andere professionele 

maatschappelijke organisaties haar taak goed kunnen uitvoeren. PGA gaat akkoord met 

een extra bedrag van bijna € 120.000. 

We zijn tevreden over het jongerenwerk van ONIS. Wel willen we er de aandacht op 

vestigen dat kennis maken met allerlei vormen van cultuur ervoor zorgt dat jongeren 

een sterkere basis krijgen in deze maatschappij. PGA zal hier komend jaar aandacht aan 

besteden. 

 

Bereikbaarheidsmaatregelen:  

PGA staat positief tegenover de regionale samenwerking, laat dat helder zijn. Helaas 

wordt niet goed duidelijk gemaakt waarom Asten geld moet investeren in 

bereikbaarheidsmaatregelen elders in de regio. De informatievoorziening aan de raad is 

verwaarloosd. De raad is nooit bijgepraat over de Knoop XL en is zelfs nooit verwezen 

naar de website van Knoop XL. De raad kan dus überhaupt niet controleren of het geld 
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ten goede komt aan de bereikbaarheid van het busstation. Betaalt Asten alleen om het 

busstation ondergronds te maken of komen er ook maatregelen waarbij de 

bereikbaarheid van Asten vergroot wordt? Kan het college de raad hierover grondig 

informeren? 

 

Rijkelijk laat (zes jaar na de rest van de regio) komt de Peel nu zelf met maatregelen. 

Kan het college uitleggen waarom dat zo laat is? PGA wil graag inspraak en verwacht 

een toezegging van de wethouder hierover. 

 

Daarnaast vraagt PGA het college de heer Dijsselbloem, de burgemeester van 

Eindhoven, uit te nodigen om uitleg te geven over de Knoop XL, de 

informatievoorziening naar de gemeente en de schaalsprong in onze regio.  

 

Revitalisatie sportpark Heusden:  

De revitalisatie van het sportpark vergroot de mogelijkheden om te sporten en te 

bewegen. We begrijpen wat er staat, maar het komt voor ons wel erg uit de lucht vallen. 

Er is nooit over gesproken in de commissie. 

 

Beeldkwaliteitsplan Markt / Centrumvisie: 

Asten bouwt voor een langere periode dan 50 jaar. Op dit moment zien we 

ontwikkelingen rond de Markt, de Prins Bernardstraat en Emmastraat. Urgent is hierbij 

dat we nadenken over de uitstraling van de toekomstige dorpskern en daarbij een goed 

beeldkwaliteitsplan opstellen voor dit hele gebied. Het dorpse karakter rond de Markt 

heeft een positieve uitstraling voor de horeca, de identiteit van Asten en zorgt voor 

saamhorigheid. Ondanks de toezegging om een beeldkwaliteitsplan op te stellen in de 

vorige raadsvergadering, willen we dit nog even benadrukken. 

 

Tot slot willen wij de ambtenaren bedanken voor de goede ondersteuning. 

 

Tot zover het betoog van de PGA in eerste termijn, voorzitter. 

 

Fractie PGA 

 

Sandu Niessen 

Marianne van de Ven - Meulendijks 

Hans van den Bosch 

Annemie Urlings 

Danny Grein 

Franca Thijssen 


